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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Irásbeli kérdés
Dr. Kövér László
az Országgyű lés elnöke
részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésrő l 82616 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
46/1994. (IX. 30.) ООУ határozat 91 . § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani Dr. Fazekas
Sándor, vidékfejlesztési miniszterhez ,

„Egy balmazújvárosi állattartó gazdaságról '
címmel ,

amelyre а választ írásban kérem,

Tisztelt Miniszter Úr!

А balmazújvárosi térség egyik legjelentősebb, 100 % magyar tulajdonú mez őgazdasági vállalkozása,
több telephelyen végzi állattenyésztési tevékenységét . Többek között aHortobágy - Nagyhoni
telepen, tejelő szarvasmarhatartást, aBalmazújváros -Kisszegi telepen, juh, növendéküsző valamint
а Tiszacsegei telepen sertéstenyésztést folytatnak .

А cég 20 éves fennállása alatt nyereségesen gazdálkodott, biztos jövedelmet és megélhetés t
biztosítva ezzel közel 80 fő alkalmazottnak és családjainak. 2008- 1 an igen jelent ős összegű
beruházást indítottak e1, az ЕМУА állattartó telepek korszerűsítése pályázaton belül, amelyet 201 3
évvégén fejeztek be. А beruházásaik legfőbb célja volt, hogy а korszerűsítések, új technológiák, új
épületek biztosítsák а vállalkozás hosszú távú működését, további munkahelyek teremtését .

А gazdaság jelenlegi állatállományának összetétele :
n növendék állatok - szopós borjú 13 db, itatásos borjú 417 db, növendékmarha 333 db, szopó s

malac 632 db, utónevelt malac 1784 db, hízóse rtés 2248 db, kocasüldő 551 db, bárány 194
db, jerke 51 db.

n tenyészállatok : tehén 902 db, anyajuh 751 db, tenyészkos 13 db, anyakoca 457 db ,
tenyészkan 8 db.

А fenti állatállományhoz eddig 1094,67 hektár földterület állt rendelkezésükre: 337,06 hektár szántó,
757,61 hektár gyepterület - amelyb ől а Hortobágyi Nemzeti Parktól bérelt terület 756,24 hektár volt .
А vállalkozás további földterületek bérlésére több pályázatot is beadott а tavalyi évben, mind а
Nemzeti Földalapkezel ő Szervezethez, mind а Hortobágyi Nemzeti Parkhoz . Ezen pályázataik mind
elutasításra kerültek .

А 2014. évi аNemzeti Parkhoz benyújtott pályázat alapján mindösszesen 441,8977 hektár földterüle t
bérlésére lettek jogosultak, аza7. а gazdaság elveszítette 314,3423 hektár bérleti jogát .



А vállalkozás használatában levő földterület korábban is kevés volt az állatállomány ellátásához ,
ezen csökkentéssel pedig ellehetetlenedik а gazdálkodásuk, miközben а fejlesztési pályázatukban
vállalt kötelezettségeknek sem tudnak eleget tenni . А támogatási összeg jegybanki alapkamattal
történő visszafizetése а cég felszámolását jelentené .

Jelen gazdasági környezetben а vállalkozásunk jövőjét és az érintett családok mindennapi
megélhetésének biztosítását, а munkavállalók megtartását csak további földterületek bérlése
biztosítaná, mеrt а magas takarmány árak, amelyek további emelkedést mutatnak а jövőre nézve ,
hosszú távon je1entösen megnehezítik az állattartást . А gazdaság állattartó telepek további működése
csak és kizárólag az állatállomány ellátásához szükséges nagyságú földterületek bérléséve l
biztosítható .

Tisztelt Miniszter Úr !

Ezek után kérdezem, mit tegyen ebben az esetben az érintett balmazújvárosi gazdaság? Hogyan
kívánja megvédeni а Vidékfejlesztési Minisztérium ezt а 100 %-ban magyar tulajdonú vállalkozását?
Hogyan kívánják megtartania jelenlegi munkavállalókat? Mit tesznek azé rt, hogy ne szűnjön meg
egyik napról а másikra 80 család biztos megélhetése? Mit tegyen а vállalkozás annak érdekében ,
hogy а fejlesztési programjából következő és vállalt kötelezettségeket teljesíteni tudja? Hogyan
akadályozzák meg, hogy egy ilyen jelentős állattarló gazdaság cs ődbe menjen?

Megtisztelő válaszait köszönöm !

Budapest, 2014 . január 16 .

orуzággyűlési képvуselő
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